

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**COMPARATIVE ANALYSIS OF CONTRACT LAW IN THE
REPUBLIC OF BELARUS AND CHINA**

Hu Wenjun

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
Punko T.N

Minsk, 2025

ANNOTATION

The master's thesis consists of 45 pages, includes 5 chapters, refers to 60 sources

Key words: COMPARATIVE CONTRACT LAW, BELARUS, CHINA, PRIVATE INTERNATIONAL LAW, LEGAL HARMONIZATION

The purpose: This study systematically compares Belarusian and Chinese private international law frameworks governing cross-border contractual obligations. It identifies convergences, divergences, and conflicts in their approaches to applicable law determination, jurisdictional disputes, and enforcement mechanisms, aiming to enhance legal predictability and bilateral economic cooperation

The object: The research focuses on statutory laws (e.g. Belarus' Civil Code, China's Foreign-Related Civil Relations Law), international treaties (e.g. CISG), and judicial practices in both jurisdictions. It examines how these frameworks resolve disputes in cross-border commerce, emphasizing choice-of-law rules and enforcement challenges.

Research methods: The study employs the general scientific method (including analysis, synthesis, and the dialectical method) to analyze and compare the legal frameworks of Belarusian and Chinese private international law. Additionally, the formal legal method is used to interpret and apply the relevant legal provisions.

Research Results and Novelty: The result of the study is a comprehensive comparative analysis of Belarusian and Chinese laws on contractual obligations in private international law. Practical guidance for the resolution of cross-border contractual disputes between Belarus and Chinese parties.

The study's novelty lies in its pioneering focus on Belarus-China legal interoperability, combining doctrinal, empirical, and policy analyses to address gaps in post-Soviet and socialist legal system interactions. Its interdisciplinary approach offers fresh insights into legal pluralism and globalization challenges.

Personal contribution of the applicant: The master's thesis is independent scientific research, the provisions, conclusions and proposals contained in it are developed by the author independently.

АННОТАЦИЯ

Магистерская диссертация состоит из 45 страниц, включает 5 глав, относится к 60 источникам

Ключевые слова: СРАВНИТЕЛЬНОЕ ДОГОВОРНОЕ ПРАВО, БЕЛАРУСЬ, КИТАЙ, МЕЖДУНАРОДНОЕ ЧАСТНОЕ ПРАВО, ГАРМОНИЗАЦИЯ ПРАВА

Цель исследования: В этом исследовании систематически сравниваются белорусские и китайские системы международного частного права, регулирующие трансграничные договорные обязательства. Оно выявляет сходства, расхождения и конфликты в их подходах к определению применимого права, юрисдикционным спорам и механизмам принудительного исполнения, стремясь повысить правовую предсказуемость и двустороннее экономическое сотрудничество.

Объект: Исследование сосредоточено на национальном законодательстве праве (например, Гражданский кодекс Беларуси, Закон Китая о гражданских отношениях, связанных с иностранными делами), международных договорах (например, КМКПТ) и судебной практике в обеих юрисдикциях. Оно изучает, как эти системы разрешают споры в трансграничной торговле, подчеркивая правила выбора права и проблемы принудительного исполнения.

Методы исследования: В исследовании использованы общенаучные методы (включая анализ, синтез и диалектический метод) анализа и сравнения правовых основ международного частного права Беларуси и Китая. Кроме того, формально-юридический метод используется для толкования и применения соответствующих правовых положений.

Результаты и новизна исследования: Результатом исследования является комплексный сравнительный анализ белорусского и китайского законодательства о договорных обязательствах в частном международном праве. Практическое руководство по разрешению трансграничных договорных споров между белорусскими и китайскими сторонами. Новизна исследования заключается в его фокусе на правовом взаимодействии

Беларуси и Китая, объединяющем доктринальный, эмпирический и политический анализ для устранения пробелов во взаимодействии постсоветских и социалистических правовых систем. Междисциплинарный подход предлагает свежий взгляд на правовой плюрализм и проблемы глобализации.

Личный вклад соискателя: Магистерская диссертация является самостоятельным научным исследованием, содержащиеся в ней положения, выводы и предложения разработаны автором самостоятельно.